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Ras: Hampshire Down 
Verslag rassencommissie werkingsjaar 2022 

 
 

 
§1: Overzicht van de gehouden commissievergaderingen 

 
1. 20 mei 2022: Installatievergadering van de vernieuwde rassencommissies in De Ploter 

te Ternat. 
2. 13 november 2022: Binnenweg 113, 2570 Duffel.                                                                          

de voorzitter Wim De Breucker.                                                                                              
de verslaggever Wim Mariën.                                                                                                     
de leden Nico Boelens.  

 
 

§2: Verslag van de werkzaamheden van de rassencommissie 
 
Tijdens de installatie vergadering hebben we het 4 jaren plan besproken waar we aandacht 
willen aan schenken om ons ras steeds verder te verbeteren. 
 
 Vraag van enkele fokkers om het scheren van lammeren wat later te doen. De voor – en 
nadelen werden besproken zoals aspect gezondheid (myiasis) en het showelement om het 
mooier presenteren met wol. 
 
Het vinden van nieuwe bloedlijnen binnen KHV-populatie blijkt niet eenvoudig en daarom 
hopen we het terug mogelijk kan worden om eventueel dieren uit Engelse stamboek te 
kunnen inschrijven bij KHV. 
 
De evolutie van de laatste 20 jaar van ons ras werd besproken. Ook hebben we een verklaring 
gezocht naar de nog niet uniforme groep lammeren die op de prijskamp samenkomt. 
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§3: vierjarenplan voor de legislatuur 2022-2026 voorgesteld door uw 
rassencommissie 

 
Rassencommissie:  
Hampshire Down 

 
 
Voorzitter: Wim De Breucker.                 
tel.  

Borgen: welke 
eigenschappen van ons 
ras moeten we behouden 
en mogen zeker niet 
verloren gaan? 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Unieke uitstraling. 
De snelle groei van onze lammeren. 
Een ideale vlees/ vet verhouding. 
De vlotte geboortes. 
Dit met doel dat de Hampshire Down het ideale slachtlamvaderdier 
blijft. 
 
 
 

Bijsturen: waar zien we 
verbeterpunten die 
dringend dienen 
aangepakt te worden? 
( (jeugd)groei, 
duurzaamheid, 
vruchtbaarheid, 
gezondheid, 
functionaliteit, 
conformatie …) 

 
De bewolling van de kop. 
Het verder verbeteren van de vruchtbaarheid (tweelingen nastreven). 
 
 
 
 
 
 
 
      
 
 
 
 
 

Bannen: welke negatieve 
eigenschappen/gebreken 
storen ons en moeten we 
doelgericht wegfokken? 

 
Kleine compacte dieren. 
Dieren zonder uitstraling. 
Dieren zonder upstanding. 
Fout beenwerk. 
Fout gebit. 
 
 
 
 
 
 

 



§4: Evaluatie van de fokdoelstellingen van het ras 

Tijdens de prijskampen die dit jaar plaatsvonden  werd opgemerkt dat we toch langzaam de 
maten lijken te behalen die jaren geleden werden opgegeven als streefmaat / streefdoel. 
De streefmaten werden in 2008 bijgesteld als volgt: 
Ooien: hoogte 66 cm, lengte 80 cm en de borstdiepte 37 cm. 
Rammen: hoogte 71 cm, lengte 85 cm en de borstdiepte 40 cm. 
 
De fokkers hebben niet allemaal dezelfde weg bewandeld om dit te bereiken. Hierdoor is er 
nog altijd veel verschil te zien tussen de dieren. Veel cijfermateriaal is er niet voorhanden. Er 
zijn weinig fokkers die hun dieren laten meten sedert de verplichting is wegevallen om 
vrouwelijke dieren te meten bij stamboekopname. Bij het groter en langer worden van de 
dieren blijft natuurlijk wel het aandachtspunt de bespiering. Bij de Hampshire Down, net zoals 
bij elk ander ras, verdwijnen de extreme vormen naarmate de dieren groter en langer 
worden. Dit beïnvloedt wel op positieve wijze de dagelijkse groei van de lammeren en het 
aflamgemak. In de jaren 90, toen er nog “Dag van het schaap” was in België, waren er 
karkassen van Hampshire Down aanwezig met dagelijkse groei van 250 gr., nu is het niet 
abnormaal om een cijfer van 450 gram per dag of hoger voor te leggen. Ook het aflammeren  
is de laatste 15 jaar sterk verbeterd . We horen positieve verhalen, toch bij de meeste fokkers 
die nu de evolutie meemaken van de nieuwe weg die we toen zijn ingeslagen. Om dit te 
bereiken zijn eind jaren 90 begin 2000 enkele fokkers begonnen met nieuw bloed aan te 
kopen, dieren met rechtstreekse Engelse bloedlijnen, zowel in België (bij fokkers aangesloten 
bij Engelse stamboek) als in Nederland. Eerst kwamen de ooien en later volgden er ook 
rammen.    
 
 
 
 
 
 

§5: voorstel van wijzigingen die onze rassencommissie zou wensen aan te 
brengen aan het fokprogramma 

 
Aanpassen reglement scheren van de lammeren. 
Momenteel worden de lammeren geschoren van 1 juni tot 30 juni. Op vraag van enkele 
fokkers zouden we dat graag verplaatsen naar een latere periode: van 15 juli tot 15 
augustus. Reden van aanpassing: lammeren worden later geboren, het lam toont mooier bij 
presentatie op de prijskamp (Alden Biesen, Eeklo). Op deze wijze hebben we terug een 
ongeschoren en geschoren dieren prijskamp (Waregem, Beerse). We gaan contact opnemen 
met KHV met de vraag of dit mogelijk is en hoe de fokkers hiervan op de hoogte worden 
gebracht. Wat de organisatie van de prijskampen en het aanpassen van reglementen betreft 
zijn er afspraken met onze collega’s uit Wallonië?     
 
 
 
 
 



 
 
Dankwoord 
 
Wij bedanken langs deze weg de jarenlange inzet en toewijding van Maria Mertens en Ludo 
Bogaerts voor de aanwezigheid in de rassencommissie en de deelname aan de prijskampen. 
Voor de 45 jaar dat jullie met hart en ziel ons ras gepromoot hebben in het ganse land – van 
Noord naar Zuid en van Oost naar West.  Hiervoor onze welgemeende dank! 
 
 
Tevens een dankwoord aan Geert Cattoir voor de 12 jaar voorzitterschap van de 
rassencommissie. Geert, Bedankt! 
 
 
 
 
Met vriendelijke groeten, 
 
 
Voorzitter,                                                                           Verslaggever, 
Wim De Breucker                                                                 Wim Mariën 


